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Topsporters zonder profcontract  -  Trajectbegeleiding

Het vierde Topsportactieplan Vlaanderen, dat de lijnen uitzet voor 2017-2020, kondigde 
aan dat Sport Vlaanderen in samenwerking met VDAB vanaf 2017 in trajectbegeleiding 
voor jonge topsporters zonder profcontract zou voorzien. De begeleiding is gericht op 
door de Vlaamse overheid geregistreerde elitesporters of beloftevolle jongeren vanaf 18 
jaar, die niet in de mogelijkheid zijn om topsport te combineren met hogere studies en 
momenteel nog niet in aanmerking komen voor een profcontract.

Topsporters zonder profcontract kunnen via het begeleidingstraject twee jaar langer de 
kans krijgen om zich toe te leggen op hun sport om op die manier eventueel toch te 
kunnen doorgroeien tot de internationale sportelite. Voorwaarde is wel dat ze een goede 
kans maken om het internationaal te maken. Ook topsporters die door een blessure hun 
contract verliezen, zouden kunnen instappen in het systeem om een periode te 
overbruggen.

De sportfederaties kunnen toptalenten voordragen door een aanvraag in te sturen bij 
Sport Vlaanderen. Wanneer de Taskforce Topsport positief advies geeft, wordt het 
dossier ter goedkeuring voorgelegd aan VDAB en kan de topsporter in het 
begeleidingstraject stappen voor twee jaar. Tien procent van het parcours wordt afgelegd 
met een coach van VDAB, waar een persoonlijk opleidingsplan wordt samengesteld. Op 
die manier worden de sporters eveneens voorbereid op een job later, mocht het toch niet 
lukken om alsnog een profcontract te verkrijgen of voor na hun topsportcarrière. Tijdens 
de duur van het traject krijgen de topsporters dezelfde financiële uitkering als alle 
uitkeringsgerechtigde burgers. Ze worden in deze periode wel vrijgesteld van de 
verplichting om beschikbaar te blijven voor de arbeidsmarkt en ze mogen deelnemen aan 
internationale stages en competities.

1. Kan de minister de laatste cijfers geven inzake:
a) het aantal aanvragen voor het traject sinds de opstart in 2017; 
b) het aantal aanvragen dat werd goedgekeurd en waar de begeleiding effectief 

werd opgestart; 
c) het aantal begeleidingen dat momenteel loopt; 
d) het aantal begeleidingen dat in tussentijd werd stopgezet en de voornaamste 

redenen hiervoor? Zijn er topsporters die het begeleidingstraject volgen, 
inmiddels kunnen doorgroeien naar een profcontract? 

e) Het aantal aanvragen dat werd afgekeurd en de voornaamste redenen voor de 
afkeuring van de aanvraag? 



2. Hoe evalueert de minister de trajectbegeleiding? Zijn er problemen die vragen om 
een aanpassing van de trajectbegeleiding, de manier van aanvragen van de 
sportfederaties of van de samenwerking tussen VDAB en Sport Vlaanderen? 
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1. a) Sinds de opstart in 2017 werden 28 aanvragen door de Vlaamse federaties 
ingediend bij Sport Vlaanderen.

b) Van deze 28 aanvragen werden er 25 goedgekeurd. Met 23 van de 25 topsporters 
werd een traject opgestart.  De overige 2 topsporters beslisten zelf om hun 
topsportcarrière te beëindigen, kort na goedkeuring van hun profparcours. 

c) Op datum van 21 september 2018 lopen er 18 trajectbegeleidingen ‘profparcours’ 
bij VDAB.

d) Sinds de opstart in 2017 werden 5 begeleidingen stopgezet. In 3 van de 5 
gevallen besliste de topsporter zelf om zijn/haar topsportcarrière te beëindigen. 
Een andere topsporter werd opgenomen in het tewerkstellingsproject van Sport 
Vlaanderen, vermits deze topsporter terug voldeed aan de instapcriteria van het 
Vlaamse topsportbeleid om een arbeidsovereenkomst te krijgen. Het profparcours 
van de vijfde topsporter werd stopgezet, omdat deze topsporter besliste om over 
te stappen naar Waalse sportfederatie en zijn lidmaatschap bij de Vlaamse dus 
stopzette. Hierdoor komt hij niet meer in aanmerking voor begeleiding van de 
VDAB binnen het profparcours (aangesloten bij een Vlaamse federatie is een 
voorwaarde om in te kunnen stappen in het profparcours). 

e) Van de sporters die door Sport Vlaanderen niet werden weerhouden voor het 
profparcours, beoefenden 2 een niet-Olympische discipline; zij konden niet 
aantonen dat ze in een professioneel circuit een arbeidsovereenkomst als 
topsporter konden afsluiten binnen de 2 jaar. De 3e topsporter beoefent een 
Olympische discipline, maar kon niet aantonen dat hij binnen de 2 jaar in 
aanmerking kwam voor een instap in het tewerkstellingsproject topsport van 
Sport Vlaanderen of een arbeidsovereenkomst als topsporter in het professionele 
circuit. 

2. Het profparcours toont een meerwaarde voor de sporters die in het project konden 
stappen. Een aantal van hen zal heel waarschijnlijk in de loop van dit najaar, na 
begeleiding in het profparcours te hebben genoten, de overstap kunnen maken naar 
een arbeidsovereenkomst in het professionele circuit of de Vlaamse overheid. De 
samenwerking tussen VDAB en Sport Vlaanderen verloopt zeer transparant en kan op 
deze manier gecontinueerd worden. De aanvragen via de sportfederaties lopen vlot, 
op dit moment zijn er geen aanpassingen vereist. Uiteraard wordt dit ook in de 
toekomst verder opgevolgd en geëvalueerd.  


